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 PROTOKÓŁ nr XXIV/2016 

 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 26 października 2016 r. w godzinach 10
00

 – 12
30 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obradom przewodniczył: 

     Zdzisław Przełomiec - przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

 

Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski 

2. Tadeusz Czerwiecki 

3. Zbigniew Roman De – Mezer 

4. Zbysław Wojciech Grajek 

5. Dorota Anna Jabłońska 

6. Jacek Juszkiewicz  

7. Bożena Maria Kamińska   

8. Karol Korneluk  

9. Stanisław Kulikowski  

10. Kamil Lauryn 

11. Andrzej Łuczaj  

12. Wojciech Malesiński    

13. Józef Wiesław Murawko  

14. Wojciech Pająk 

15. Zdzisław Przełomiec  

16. Anna Ruszewska 

17. Irena Bożena Schabieńska 

18. Sławomir Jan Szeszko  

19. Piotr Wasiukow 

20. Bogdan Bezdziecki 

21. Grzegorz Gorlo 

Radni nieobecni: 

     1. Zdzisław Koncewicz  

     2. Andrzej Turowski   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta Suwałk, Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnik Miasta, naczelnicy 

niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, sołtysi, 

prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji       

i prasy.  

Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 

 

Zdzisław Przełomiec otworzył XXIV sesję Rady Miejskiej w Suwałkach, po czym powitał 

przybyłych na obrady: Czesława Renkiewicza - Prezydenta Miasta Suwałk,  Ewę B. Sidorek    

i Łukasza Kurzynę - Zastępców Prezydenta Miasta, Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta, 

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, przedstawicieli instytucji rządowych                                  

i powiatowych, służby mundurowe, przedstawicieli związków zawodowych, dyrektorów, 

kierowników i prezesów miejskich jednostek organizacyjnych, sołtysów, przedstawicieli 

radia, telewizji i prasy, radcę prawnego, naczelników i kierowników wydziałów Urzędu 

Miejskiego. 

Powitał przybyłych na obrady mieszkańców miasta oraz internautów i radnych Rady Miejskiej 

w Suwałkach. 

Przewodniczący stwierdził, że na 23 radnych ustawowego składu Rady w obradach sesji bierze 

udział 21 radnych w związku z powyższym istnieje wymagane kworum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

 

Zdzisław Przełomiec przypomniał, że proponowany porządek obrad został dostarczony 

radnym przy zwołaniu sesji.  

 

Radni nie zgłosili uwag, wobec czego przyjęli następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku  obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XXIII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

28 września  2016 roku.    

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej           

w Suwałkach od dnia  29 września  2016 roku.     

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy  

oświadczeń  majątkowych złożonych w 2016 r. – wg stanu na dzień 31 grudnia 2015 r. 

przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach oraz  Informacja  z realizacji obowiązku 

przedłożenia Radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione oraz 

informacja z analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez zastępców Prezydenta 

Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków 

organów zarządzających miejskimi osobami prawnymi i  osoby wydające decyzje 

administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta Suwałk, a także kierowników jednostek 

organizacyjnych  gminy -Miasta Suwałki. 

6. Informacja zbiorcza z realizacji: 1. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XX/234/04   

z dnia 31 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia programu rewitalizacji zabytkowych 

kamienic śródmieścia Suwałk, stanowiących własność komunalną, 2. Uchwały Rady 

Miejskiej w Suwałkach nr XXXVII/410/05 z dnia 22.06.2005 roku w sprawie przyjęcia 

Programu rewitalizacji zabytkowego śródmieścia miasta Suwałk, 3. Uchwały Rady 

Miejskiej w Suwałkach nr XXV/290/04 z dnia 25.08.2004 roku w sprawie przyjęcia 

Programu rewitalizacji terenów powojskowych położonych przy  ul. Gen. K. Pułaskiego    
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i przy ul. 23 Października w Suwałkach.  

(Materiał dostępny w wersji papierowej w Biurze Rady Miejskiej pok. 118 oraz w wersji elektronicznej na stronie 

internetowej BIP Urzędu Miejskiego w Suwałkach w zakładce Menu podmiotowe/Rada Miejska/Materiały sesyjne           

i komisyjne). 

7. Informacja z przeprowadzonych konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu Miasta na 2017 rok.                                                                                                                             

8. Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu Ośrodka Sportu         

i Rekreacji w Suwałkach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej                  

w Suwałkach. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchylenia uchwały Nr XXI/256/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północnej części 

rejonu ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach.  

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej  

w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze        

i Bakałarzewską oraz rzeką Czarną Hańczą  w Suwałkach. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów pożwirowych – zbiornik Sobolewo w Suwałkach. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. w Suwałkach. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie rozpatrzenia skargi Ireny U. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk.  

22. Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

23. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

24. Wnioski i oświadczenia radnych. 

25. Zamknięcie obrad. 
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Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr XXIII/2016 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia                             

28 września  2016 roku.    

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że zgodnie z § 46 Statutu Miasta Suwałk protokół obrad 

z XXIII sesji został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia do protokołu nie później niż w dniu 

poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 

25 października 2016 r.  

 

W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec 

powyższego protokół nr XXIII/2016 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach, został przyjęty. 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej        

w Suwałkach od dnia  28 września 2016 roku.     

Przewodniczący poinformował, że powyższa informację radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Zapytał, czy są uwagi i pytania w tym zakresie. Nie stwierdzono uwag i pytań. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk                    

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia  28 września 2016 roku         

została przyjęta.  

 Informacja stanowi załącznik nr 6  do protokołu.  

 

Ad pkt. 5 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach z dokonanej analizy  oświadczeń  

majątkowych złożonych w 2016 r. – wg stanu na dzień 31 grudnia 2015 r. przez radnych 

Rady Miejskiej w Suwałkach oraz  Informacja  z realizacji obowiązku przedłożenia Radzie 

analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione oraz informacja z analizy oświadczeń 

majątkowych złożonych przez zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 

Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi 

osobami prawnymi i  osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 

Suwałk, a także kierowników jednostek organizacyjnych  gminy -Miasta Suwałki. 

Z. Przełomiec poprosił M. Klimczyka – Sekretarza Miasta o przedstawienie informacji.            

M. Klimczyk przedstawił informację, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu.   

Następnie Z. Przełomiec  przedstawił informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych 

radnych Rady Miejskiej w Suwałkach oraz informację  z realizacji obowiązku przedłożenia 

Radzie analizy oświadczeń przez podmioty do tego uprawnione która stanowi załącznik nr 8 

do protokołu.  

Nie zgłoszono uwag do informacji. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacje zostały przyjęte. 
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Ad pkt. 6 

Informacja zbiorcza z realizacji: 1. Uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach nr XX/234/04         

z dnia 31 marca 2004 roku w sprawie przyjęcia programu rewitalizacji zabytkowych kamienic 

śródmieścia Suwałk, stanowiących własność komunalną, 2. Uchwały Rady Miejskiej             

w Suwałkach nr XXXVII/410/05 z dnia 22.06.2005 roku w sprawie przyjęcia Programu 

rewitalizacji zabytkowego śródmieścia miasta Suwałk, 3. Uchwały Rady Miejskiej                 

w Suwałkach nr XXV/290/04 z dnia 25.08.2004 roku w sprawie przyjęcia Programu 

rewitalizacji terenów powojskowych położonych przy  ul. Gen. K. Pułaskiego    i przy ul. 23 

Października w Suwałkach.  

Informacja ta była przedmiotem posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego           

w dniu 18 października 2016r. oraz Komisji Finansowo- Budżetowej w dniu 20 października 

2016r. Członkowie komisji nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

Nie zgłoszono uwag do informacji. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacja została przyjęta. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 9  do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Informacja z przeprowadzonych konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego 

Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu Miasta na 2017 rok.   

 

Informację  radni otrzymali w materiałach sesyjnych. 

Nie zgłoszono uwag do informacji. 

Z. Przełomiec stwierdził, że informacja została przyjęta. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu.    

                                                                                                                    

Ad pkt. 8 

Rozpatrzenie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie statutu Ośrodka Sportu         

i Rekreacji w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski – przewodniczący Komisji Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię Komisji- załącznik nr 12  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXIV/295/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

o zmianie uchwały w sprawie statutu Ośrodka Sportu  i Rekreacji w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu szczepień przeciwko 

wirusowi brodawczaka ludzkiego dla mieszkanek Suwałk”. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 14  do protokołu. 

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 15  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/296/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie  przyjęcia „Programu szczepień przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego 

dla mieszkanek Suwałk”. 

-stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej                 

w Suwałkach. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 17  do protokołu. 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/297/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego południowej dzielnicy przemysłowej   w Suwałkach. 

-stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchylenia uchwały Nr XXI/256/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego północnej części 

rejonu ulicy Franciszkańskiej w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

- załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 21  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/298/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie  uchylenia uchwały Nr XXI/256/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 

czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej           

w Suwałkach. 

 -stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej  

w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 24  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/299/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego północnej części rejonu ulicy Franciszkańskiej  w Suwałkach. 

- stanowi załącznik nr 25 do protokołu 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze        

i Bakałarzewską oraz rzeką Czarną Hańczą  w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 27  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

 

 

Uchwała Nr XXIV/300/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 
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w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego ograniczonego ulicami 24 Sierpnia, Zarzecze i Bakałarzewską oraz 

rzeką Czarną Hańczą w Suwałkach.                                                                                         

- stanowi załącznik nr 28 do protokołu 

 

 

Ad pkt. 14 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Irena Schabieńska. 

1. Radna zapytała czy istnieje możliwość zwiększenia częstotliwości kursowania w godzinach 

przedpołudniowych linii komunikacji miejskiej Suwałki – Krzywe. Związane jest to               

z potrzebami wycieczek szkolnych i przedszkolnych do Wigierskiego Parku Narodowego. 

Radna postuluje o stworzenie  możliwości odjazdu autobusu z WPN o 11 00, przynajmniej 

dwa razy w tygodniu. 

2. Radna zapytała o plany dotyczące łącznika o nawierzchni szutrowej pomiędzy ulicami 

Pułaskiego, a Reja na wysokości samoobsługowej myjni samochodowej. Mieszkańcy 

nieruchomości leżących przy tej drodze skarżą się na zalewanie piwnic w ich 

nieruchomościach podczas dreszczów. Mieszkańcy proszą chociaż o zapewnienie 

odprowadzenia wód opadowych. 

Anna Ruszewska. 

1. Radna podziękowała Panu Prezydentowi za udogodnienia wprowadzone w Urzędzie 

Miasta dla osób niewidomych i słabo widzących. Zapytała czy jest możliwość stworzenia 

podobnych udogodnień w innych  jednostkach organizacyjnych prowadzonych przez Miasto 

Suwałki, w szczególności w instytucjach kultury, sportu i oświaty. 

Wojciech Pająk. 

1. Radny zgłosił problem słabego skomunikowania ulicy Kościuszki z osiedlem Północ. 

Radny dostrzega problem z punktu widzenia osób starszych, mieszkających np. na ulicy 

Hamerszmita, które muszą dotrzeć na ulicę Noniewicza do węzła przy placu M. 

Konopnickiej. 

2.  Radny zauważa problem zwiększającego się natężenia ruchu drogowego na ulicy Chopina. 

Pyta, czy jest możliwość spowolnienia ruchu pojazdów poprzez ograniczenie dopuszczalnej 

prędkości lub zamontowanie progów zwalniających. 

Jacek Juszkiewicz.  

1. Mieszkańcy ulicy Staszica oczekują od władz Suwałk zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego poprzez wykreślenie zaprojektowanego łącznika pomiędzy ulicą Łanową,        

a ulica Staszica. W związku z tym mieszkańcy nie mogą w pełni dysponować swoimi 

gruntami. Radny prosił o określenie konkretnego terminu załatwienia tej sprawy. 

2. W związku z tym, iż wiodącą branżą przemysłową w Suwałkach i okolicach jest branża 

drzewna, radny zapytał, czy nasz system edukacji zawodowej jest nastawiony na kształcenie 

profilowane. Pytanie dotyczyło również możliwości kształcenia inżynierskiego w PWSZ        

w Suwałkach na kierunkach drzewnych i możliwości wpływu władz miasta na uczelnię w tym 

temacie. 

Bogdan Bezdziecki. 

1.  Radny zapytał w imieniu mieszkańców ulicy Reymonta o nr 94 i 96 w Suwałkach                   

o możliwość podłączenia ich budynków do kanalizacji sanitarnej oraz o ewentualne terminy 

wykonania tego zadania. 
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Karol Korneluk. 

1.  Czy w związku z wygranym konkursem na rzekę roku przez Czarną Hańczę, władze 

miasta mają pomysł jak to wydarzenie wykorzystać do promocji Suwałk w najbliższej 

przyszłości. 

2.  Zapytał, czy jest możliwość włączenia do programu Suwalska Rodzina PLUS              

Klubu Piłkarskiego WIGRY.  

3.  Radny zapytał czy jest taka możliwość, aby miasto Suwałki włączyło się w obchody 

Światowego Dnia Walki z Cukrzycą 14 listopada 2016r.. Polegałoby to na podświetleniu 

budynków użyteczności publicznej na kolor niebieski.  

4.  Jak będzie przeprowadzona akcja informacyjno- edukacyjna na temat szczepień 

wprowadzonych przez Miasto Suwałki przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego?. 

Zdzisław Przełomiec. 

W imieniu mieszkańców, a w związku z działaniem na terenie miasta Suwałki OFICERA 

ROWEROWEGO,  radny zadał kilka pytań: 

1. Ile inicjatyw i postulatów zostało złożonych przez OR na przestrzeni okresu 

funkcjonowania? 

2. Czy uzgadnia się z wymienionym pracownikiem Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach 

wytyczanie nowych ścieżek rowerowych, ich przebudowywanie oraz nowe inwestycje? 

3. Jakie działania usprawniające i popularyzujące prace OR mogą zostać podjęte                    

w najbliższym czasie? 

4.  Czy będzie w Suwałkach wypożyczalnia rowerów? 

5.  Jak można komunikować się z Oficerem Rowerowym?.  

 

Zdzisław Przełomiec poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i pytania radnych udzieli 

Prezydent Miasta przy realizacji 23 punktu porządku obrad lub pisemnie w terminie 14 dni. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów pożwirowych – zbiornik Sobolewo w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 30  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 31  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXIV/301/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów pożwirowych 

– zbiornik Sobolewo w Suwałkach.                                                                                           

- stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego rejonu Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                 

z autopoprawką-  załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk – wiceprzewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię Komisji - załącznik nr 34  do protokołu. 

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 35  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/302/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Suwalskiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. w Suwałkach.                                                               

- stanowi załącznik nr 36 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat i kosztów 

związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 37 do protokołu.  

 

Dorota A. Jabłońska - przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

przedstawiła opinię Komisji - załącznik nr 38  do protokołu. 
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Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 39  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/303/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat  i kosztów związanych z usunięciem                             

i przechowywaniem pojazdów.                                                                                                                                        

- stanowi załącznik nr 40 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 2016 r. w sprawie przekazania środków 

finansowych Komendzie Miejskiej Policji w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 41 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 42  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 19 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/304/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XX/237/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia            

25 maja 2016 r. w sprawie przekazania środków finansowych Komendzie Miejskiej 

Policji w Suwałkach.                                                                                                                    

- stanowi załącznik nr 43 do protokołu 
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 Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                            

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 44 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 45 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/305/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na  2016 rok.                                                          
- stanowi załącznik nr 46 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2016–2030.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odczytał wniosek o podjęcie uchwały                

- załącznik nr 47 do protokołu.  

 

Józef W. Murawko- przewodniczący Komisji Finansowo- Budżetowej przedstawił opinię 

Komisji- załącznik nr 48  do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 21 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 
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Uchwała Nr XXIV/306/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata              

2016–2030.                                                                                                                          

- stanowi załącznik nr 49 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały sprawie rozpatrzenia skargi Ireny U. na działalność 

Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Zbigniew R. De-Mezer- przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił opinię Komisji                

- załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:   

 za podjęciem                – 20 radnych,   

 przeciw       – 0, 

  wstrzymał się      – 0. 

 

Jednogłośnie została podjęta 

Uchwała Nr XXIV/307/2016 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 26 października 2016 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Ireny U. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.            

- stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Ad pkt. 22 

Wybór  wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Suwałkach.   

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że zgodnie z art. 19 ust 1 Ustawy z dnia 8 marca 1990r.              

o samorządzie gminnym – „ Rada gminy wybiera ze swego grona wiceprzewodniczącego 

bezwzględną większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady        

w głosowaniu tajnym”.  

Przewodniczący zapytał czy będą zgłoszone kandydatury. 

Nie zgłoszono kandydatur. 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że w wyniku braku kandydatur, realizacja punktu stała się 

bezprzedmiotowa. 

 

Ad pkt. 23 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

 

Odpowiedzi na zadane pytania udzielił Prezydent Miasta Suwałk Czesław Renkiewicz ,               

w kwestiach dotyczących komunikacji miejskiej wypowiedział się Łukasz Kurzyna z-ca 

prezydenta, sprawy pomocy społecznej i oświaty omówiła Ewa B. Sidorek z-ca prezydenta  
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w kwestiach dotyczących kanalizacji udzielał Grzegorz Kochanowicz Prezes Zarządu 

PWiK  Sp. z o.o. w Suwałkach.  

 

Irenie Schabieńskiej. 

1.  Komunikacja miejska kursuje według określonego planu. W przypadku, kiedy jest odbiorca 

zorganizowany i chce skorzystać z komunikacji miejskiej okazjonalnie,  tak jak np.  przedszkola, 

czy szkoły,  powinien złożyć zamówienie w PGK Sp. z o.o. w Suwałkach. W tym trybie możliwe 

jest załatwienie sprawy indywidualnie, z ustaleniem godzin zawiezienia i odbioru grupy. Podane 

rozwiązanie  zostanie przekazane do wiadomości Prezesowi PGK Sp. z o.o. oraz dyrektorom 

szkół  i przedszkoli. 

2.  Zgodnie z planem inwestycyjnym budowy dróg w mieście, wykonanie łącznika pomiędzy 

ulicami Reja i Pułaskiego zaplanowane jest w roku 2020. W przyszłym roku Miasto postara się 

opracować dokumentację.  

Annie Ruszewskiej. 

1. W kwestii wprowadzenia udogodnień dla osób niewidomych i słabo widzących w obiektach 

miejskich, Prezydent nie widzi problemu. Polecił naczelnik Wydz. Pomocy Społecznej 

przygotowanie, w imieniu Prezydenta, prośby do dyrektorów jednostek o zastosowanie 

powyższych udogodnień. 

Wojciechowi Pająkowi. 

1. Na pytanie udzielił odpowiedzi Łukasz Kurzyna. Przedstawił zadania i realia społeczno  – 

ekonomiczne funkcjonowania komunikacji miejskiej na terenie Suwałk. Konkluzją było 

stwierdzenie spadku liczby pasażerów korzystających z komunikacji miejskiej na rzecz transportu 

własnego mieszkańców. W związku z tym rosną koszty, a co za tym idzie, rosną wydatki budżetu 

miasta na ten cel. Nie jest możliwy przebieg linii na trasie o niskim zapotrzebowaniu 

transportowym. Koszt przejechania jednego kilometra przez autobus komunikacji miejskiej to 

ponad 7 złotych. W związku z powyższym większość linii przeniesiona została na ulicę 

Noniewicza gdzie koncentruje się ruch pasażerski. Częstotliwość odjazdów autobusów kształtuje 

się od 3 do 7 minut. Taki stan rzeczy jest na dzień dzisiejszy rozwiązaniem optymalnym i nie 

przewiduje się uruchomienia linii komunikacji miejskiej ulicami E. Plater i Kościuszki. 

2. Do udzielenia odpowiedzi na pytanie związane z ruchem na ul. Chopina zobowiązał  

Tomasza Drejera. Prezydent polecił przeprowadzenie analizy sytuacji i udzielenie radnemu 

odpowiedzi 

Jackowi Juszkiewicz. 

1.  W sprawie łącznika pomiędzy ulicami Łanową i Staszica,  Prezydent zadeklarował, że       

w miesiącu listopadzie wystąpi z uchwałą intencyjną o przystąpieniu do zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego w powyższym obszarze i korektą tego łącznika. 

2.  Branża drzewno- meblarska jest branżą wiodącą na naszym terenie, stąd doszło do 

podpisania porozumienia o współpracy z Wydziałem Technologii Drewna na SGGW                      

w Warszawie. Ponadto powstała klasa patronacka w ZS nr 6 oraz inne klasy patronackie                      

w naszych szkołach. W naszych szkołach zawodowych kształcone będą kadry pod konkretne 

miejsca pracy. Prowadzone są prace nad ubranżowieniem szkolnictwa zawodowego na 

naszym terenie poprzez specjalistyczne wyposażenie techniczne oraz rozbudowy budynków. 

Prowadzone są również rozmowy z PWSZ  w Suwałkach w temacie kontynuacji szkolnictwa 

i wszystko wskazuje na pozytywne ich zakończenie. 

Bogdanowi Bezdzieckiemu. 

1.  Z planu budowy dróg wynika, że ulica Reymonta będzie budowana w latach 2018-2019. 

Koszt budowy opiewa na kwotę 2 mln zł. W roku 2017 rozpocznie się budowa ulicy 

Krzywólka, zakończenie planowane jest na rok 2018. Następnie Miasto przystąpi do budowy 

wskazanego odcinka. W kwestii skanalizowania tego odcinka wyjaśnień udzielił Prezes 

PWiK w Suwałkach Pan Grzegorz Kochanowicz. Stwierdził, że problem braku podłączenia 
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do sieci sanitarnej budynków przy ul. Reymonta 94-96 wynika z pagórkowatego 

ukształtowania terenu. Nieruchomości położone są w zagłębieniach pomiędzy pagórkami                   

i  stąd kanalizacja grawitacyjna nie działa. Jest możliwe podłączenie do sieci za pomocą 

przydomowych przepompowni, co wiąże się z ponoszeniem kosztów energii elektrycznej 

przez właścicieli posesji ( przepompownie indywidualne ), na co nie było zgody właścicieli. 

Dodatkowym problemem jest brak dokumentacji technicznej budowy drogi mającej 

przebiegać obok tych posesji. Nie można określić wysokości drogi w związku z czym nie 

wiadomo na jakiej głębokości położyć rurociąg. W przypadku wykonania sieci przed budową 

drogi zachodzi duże prawdopodobieństwo ponownej jej rekonstrukcji, co podwaja koszty. 

Należy poczekać na rozpoczęcie budowy drogi.  

Karolowi Kornelukowi. 

1. Prezydent poinformował, że powołany jest Komitet obchodów Roku Czarnej Hańczy. 

Radny Wojciech Pająk wystąpił z pomysłem ustanowienia corocznego Dnia Czarnej Hańczy. 

Byłyby w tym dniu np. organizowane tematyczne zawody sportowe i inne wydarzenia 

artystyczne. Prezydent podkreślił dobrą współpracę z Podlaską Regionalną Organizacją 

Turystyczną w Białymstoku, ponieważ to właśnie ta organizacja zgłosiła Miasto do konkursu 

na rzekę roku. Widzi duży potencjał tej organizacji, który należy wykorzystać.  

2. Prezydent nie widzi problemu w przystąpieniu Klubu Wigry do programu Suwalska 

Rodzina PLUS, jest jak najbardziej za i przedstawi taką propozycje Zarządowi Klubu 

WIGRY. 

3. W kwestii przyłączenia się do obchodów Dnia Cukrzyka zostaną sprawdzone możliwości 

techniczne podświetlenia budynków użyteczności publicznej na kolor niebieski. 

4.  Ewa Sidorek poinformowała, że akcja informacyjno – edukacyjna dotycząca szczepień 

przeciwko wirusowi brodawczaka ludzkiego jest zaplanowana i polegać będzie na: 

rozpowszechnianiu ulotek, plakatów w miejscach publicznych, w przychodniach zdrowia                    

i  szkołach. Przeprowadzone zostaną spotkania z rodzicami dziewczynek będących grupą 

beneficjentek programu. Spotkania odbywać się będą w szkołach, do których dziewczęta 

uczęszczają. W szkołach również będą prowadzone spotkania informacyjno- edukacyjne                 

z samymi uczennicami w przedziale wiekowym odpowiednim dla przeprowadzenia  

szczepień. Spotkania prowadzić będą specjaliści z dziedziny medycyny. 

Zdzisławowi Przełomcowi. 

1. Prezydent Czesław Renkiewicz  poinformował, że Kolegium Prezydenta zapoznało się                 

z raportem z działalności Oficera Rowerowego.  Prezydent polecił uzupełnić tę informację 

oraz polecił opracować do końca bieżącego roku, program budowy ścieżek rowerowych oraz 

uzupełnienia ścieżek. Ma to związek z wieloma wnioskami do budżetu miasta złożonymi 

przez radnych w kwestii budowy ścieżek rowerowych. Program będzie przedstawiony 

Komisji Strategii i Rozwoju i będzie zawierał szczegółowy raport z dotychczasowych działań 

Oficera Rowerowego. 

2.  Ze względu na duże koszty nie planuje się utworzenia Systemu Roweru Miejskiego. 

Przewidywany koszt obsługi rocznej jednego roweru to 5 tysięcy złotych. Wskazane byłoby 

utworzenie wypożyczalni rowerów. Odpowiednim podmiotem  do jego prowadzenia jest 

OSiR w Suwałkach. Prezydent zadeklarował złożenie wniosku do przyszłorocznego budżetu 

miasta o zabezpieczenie środków na ten cel. 

 

Ad pkt.24 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Zdzisław Przełomiec odczytał informację o wskazaniu Przez Prezydenta Miasta Suwałk, na 

wniosek Prezesa Sądu Rejonowego w Suwałkach, podmiotów do przyjęcia skazanych w celu 

wykonania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz pracy społecznie 
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użytecznej orzeczonej w zamian nieściągalnej grzywny. Korespondencja w tej sprawie 

znajduje się w Biurze Rady Miejskiej. 

Radni nie zgłosili wniosków i oświadczeń. 

Zdzisław Przełomiec udzielił głosu Panu Piotrowi Czarnieckiemu- mieszkańcowi Dubowa I. 

Piotr Czarnecki zgłosił dwa wnioski. Pierwszy dotyczył sprawy nazwy ulicy Mereckiego. 

Zaapelował, aby w związku z ustawą dekomunizacyjną jej nie zmieniać. Nadmienił, że 

rozmawiał z żołnierzami Armii Krajowej, którzy zgodnie potwierdzili waleczność 

Mereckiego. Mówca zwrócił się również z wnioskiem o likwidację Sołectwa Dubowo.  

Wspomniał o swojej działalności na rzecz Dubowa. W trakcie wypowiedzi używał  inwektyw 

w stosunku do byłych radnych i obecnego sołtysa Dubowa, dlatego też Przewodniczący 

upomniał mówiącego i poprosił o konkluzję i nie ocenianie przytoczonych w wypowiedzi 

osób. 

Podczas wypowiedzi Pan Zbigniew R. De- Mezer złożył wniosek formalny o natychmiastowe 

zamknięcie sesji. Przewodniczący przeprosił mówiącego i upewnił się czy radny Zbigniew 

De- Mezer podtrzymuje wniosek i zgłasza jego przegłosowanie. 

Wniosek poddano pod głosowanie. 

Głosowanie nad przyjęciem wniosku :   

 za podjęciem                – 9 radnych,   

 przeciw                 – 1, 

 –    wstrzymał się                                                     – 1. 

 

Zdzisław Przełomiec stwierdził, że wniosek został przyjęty. 

 Przewodniczący podziękował i zaprosił Piotra Czarnieckiego na rozmowę podczas dyżuru 

lub po zakończeniu obrad. Poprosił Prezydenta o zabranie głosu. 

Prezydent Czesław Renkiewicz zaprosił wszystkich do wzięcia udziału narodowym Święcie 

Niepodległości 11 Listopada. Zaprosił radnych do wzięcia udziału w koncercie 

upamiętniającym to święto, który odbędzie się w SOK w Suwałkach. 

Zaprosił również wszystkich chętnych na I obrady  Młodzieżowej Rady Miasta Suwałki ,       

w dniu dzisiejszym o godzinie 14:30. 

Przewodniczący zaprosił członków Komisji Statutowej na spotkanie. 

 

Ad pkt. 25  

Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący zamknął XXIV sesję Rady Miejskiej. podziękował za spotkanie.  

Na tym protokół zakończono.  

                     Przewodniczący 

            Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

                Zdzisław Przełomiec 

 

 

Protokół sporządził: 

Marcin Andrzej Szypulski 

 

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


